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§ 8 

Tertialrapport 1 2014 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1 för 2014. 

2. Nämnden godkänner omslutningsförändring om 36,0 mnkr. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om ändrade hundrastområden enligt 

bilaga 3 och 4. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-05-09. 

Dnr 1.2.1-355/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag med tre yrkanden. Mariana Moreira Duarte  

m fl (MP) instämde i yrkandet om tilläggsanslag för äldreomsorgen med 30 miljoner kronor. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden behandlade separat förvaltningens förslag till beslut samt vart och ett av de 

tre yrkanden som redovisas under Reservation nedan, och fann att nämnden hade beslutat 

enligt förvaltningens förslag. 

 

Votering begärdes av vice ordförande Gunnar Sandell (S) avseendet yrkandet om 

tilläggsanslag för äldreomsorgen med 30 miljoner kronor, punkt fem nedan. Följande 

propositionsordning fastställdes: Den som vill avslå förslaget om tilläggsanslag röstar nej, 

den som vill bifalla yrkandet röstar ja.   

 

Omröstningen utföll med sju nejröster och sex jaröster. Nej svarade Lars Jilmstad (M), 

Arne Fredholm (M), Lisbeth Crabo Ljungman (M), Ann-Louise Ebérus (M), Leif-Åke 

Andersson (M), tjänstgörande ersättaren Martin Levanto (M) och Vladan Bošković (FP). 

Ja svarade Gunnar Sandell (S), Eva Gustafson (S), Karin Lekberg (S), Mariana Moreira 

Duarte (MP), Sebastian Sandström (MP) och Lars Bäck (V). Nämnden hade därmed 

beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) samt med instämmande av Mariana Moreira 

Duarte m fl (MP) i punkt fem. 
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Beslut enligt förvaltningens förslag och därutöver följande: 

  

5. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om tilläggsanslag för äldreomsorgen med 

30 mkr.  

6. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast återkomma med en reviderad prognos 

för äldreomsorgen. I denna ska särskilt belysas behovet av vård o omsorgsboende 

samt hur detta kan tillfredsställas. Vidare en redovisning av hur den tidigare 

redovisade åtgärdsplanen för hemtjänsten har genomförts samt hur och när budget i 

balans kan nås. 

7. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast återkomma med en reviderad plan för 

förskolan. I denna ska särskilt belysas hur andelen förskollärare snabbt kan öka. 

Vidare hur behovet av platser ska kunna tillfredsställas inom hela stadsdelsområdet. 

 

Äldreomsorgsprognosen stämmer inte alls vad gäller det faktiska behovet av vård och 

omsorgsboende. Vi litar på förvaltningens bedömningar av behovet. Vi kan inte acceptera 

att åtgärder sker för att drastiskt minska beviljade insatser. Avvikelsen förefaller bero på fel 

i prognosen, starkt ökad inflyttning i stadsdelsområdet samt att främst Stiftelsen Stora 

Sköndals boende attraherar nya brukare från andra delar av Sverige. Prognosen kommer 

fram till ett behov av 525 platser, vilket budgeten grundades i. F n har förvaltningen 

beviljat 582 platser, vilket är 57 platser mer än budget. Årskostnaden per plats är ca 650 

tkr, nämnden har beviljats en budget som är 37 mkr för låg räknat på helår. Förvaltningens 

prognos visar på ett oacceptabelt stor underskott. Vissa omfördelningar och åtgärder 

bedöms ge effekt enligt redovisning i rapporten varför vi endast begär 30 mkr i tilläggs-

anslag. Nämnden kan inte ta ansvar för de felaktiga behovsbedömningar som drabbar de 

äldre invånarna, vilken blir följden av att budgeten blev fel då prognosen är fel.  

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

I rapporten kan man som vanligt utläsa en tro på att uppnå de mål som bland annat 

kommunfullmäktige har satt. Förvaltningen jobbar hårt med de förutsättningarna de har 

fått av majoriteten.  

 

Målet att ha en god ekonomi skall vara en prioritering men det kan inte vara på bekostnad 

av verksamheten. Vi är oroliga för konsekvenserna av de omprioriteringar i budgeten som 

föreslås. Vi har en stor andel äldre i stadsdelen som behöver service och en 

ungdomsgeneration som behöver fritidsgårdar. Vi får inte heller glömma bort de som lider 

av bland annat missbruk som behöver samhällets hjälp för att komma på fötter. De som vi 

har skyldigheter gentemot i våra ansvarsområden förlitar sig på att vi har en verksamhet 

som fungerar och har de ekonomiska förutsättningar som krävs.  

 

I rapporten kan man utläsa väldigt många gröna punkter, en tilltro till verksamheten ska 

vara stark, det man bör ifrågasätta är utformningen av målen och om de egentligen mäter 

rätt saker. Vi kan inte se hur Farstas invånare ska känna sig tryggare genom att lokala 

BRÅ träffas fyra ggr om året eller genom att datasystem ses över. Däremot är det trevligt 
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att utläsa att ett trygghetsmöte ska genomföras. En annan punkt som är oroväckande att 

läsa är den som handlar om niondeklassarnas alkoholkonsumtion, den är enbart på 45 %. 

Vi har påpekat denna punkt innan och fått till svar att den är baserad på en 

rekommendation som kommer centralt. En rekommendation är alltid en rekommendation 

men man kan alltid satsa högre som man gör gällande rökning och narkotika.  

 

Arbete med Ungdomsrådet ser ut att ha kommit igång, det är ett spännande arbete som vi 

hoppas samtliga i nämnden får ta del av.  Vi vill påminna om den undersökningen som 

genomfördes efter vår fråga kring Tubens öppettider på sommaren, den bekräftade till viss 

del vad vi antog. Vi hoppas att denna undersökningens slutsats inte har glömts bort och att 

det tas med i beräkningarna för sommarens planering.  

Det är tråkigt att andelen anställda förskolelärare inte uppnår till målet på 41 %. 

Förskoleverksamheten är på många sätt den viktigaste vi har och den kräver utbildad 

personal. Vi är fullt medvetna om att arbetet med att öka denna siffra är i full gång. Det är 

viktigt att säkerställa förskoleverksamheten. Det är med oro vi ser att en omfördelning av 

budgeten kommer beröra denna verksamhet och vi förlitar oss på att den inte kommer bli 

lidande.  

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vi tackar förvaltningen för tertialrapporten och vet att vår personal gör sitt bästa trots att 

nuvarande politiska majoritet anvisat otillräckliga resurser inom flera verksamhets-

områden. Vi vet också att personalen måste förhålla sig till de mer eller mindre luddiga 

och reklamslogansliknande målformuleringar som högeralliansen formulerat och måste i 

slutändan leverera en rapport med så många gröna prickar som möjligt. Tyvärr bidrar 

detta till att det för oss som fritidspolitiker blivit allt svårare att få en klar bild av hur våra 

medborgares behov av olika välfärdstjänster egentligen tillgodoses. 

 

Dokumentet blir därför till stora delar ett tydligt exempel på konsekvenserna av det ”New 

Public Management-tänkande” som sedan 1980-talet införts stegvis och som numera 

totalt dominerar styrningen av offentlig sektor. NPM är egentligen en samling marknads-

anpassade styr- och mätsystem som möjligen skulle passa bättre vid en mer kommersiell 

produktion och försäljning av varor och tjänster såsom hårschampo, utegrillar och 

biluthyrning osv.  

 

Ambitionen bakom NPM har ofta varit att skapa förutsättningar för en större kostnads-

medvetenhet, att helt enkelt hushålla med de gemensamma resurserna - det är bra.  

Men det konkreta resultatet har tyvärr istället alltmer blivit en oöverblickbar köp- och 

säljkarusell som ofta kantats av revirstrider och kamp om resurser mellan chefer, 

förvaltningar och kommunala bolag, men även politiker. För vanliga medborgare framstår 

det inte sällan som att höga chefer och ledande politiker mest verkar intresserade av att 

”leka affär”.  
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Priset för denna marknadsekonomiska experimentlusta har i slutändan oftast inneburit att 

personalen och skattebetalarna får det svårare att överblicka och kunna utvärdera 

verksamheten mera reellt . Personalen begravs i högar av budgetblanketter, rapporterings-

rutiner och interndebiteringsrutiner samt utsätts för ständiga omorganisationer som inte 

sällan skapar otrygghet i det vardagliga arbetet. Kommuninnevånarna får i slutändan 

sämre service på olika sätt samtidigt som det bli allt svårare för de förtroendevalda 

fritidspolitikerna att kunna följa verksamheten på ett demokratiskt och rättstryggt sätt. 

 

Sammanfattningsvis leder nuvarande NPM-styrning av verksamheten i korthet till att vår 

personal får en ”påse med pengar” (oftast för lite) samt ett antal vaga målsättningar. 

Sedan är det upp till förvaltningarna att försöka lösa problemen. Om det inte fungerar som 

det ska så är det ofta personalen som hängs ut eftersom politikerna i majoriteten hänvisar 

till att budgetmedel och ansvaret delegerats. Slutresultatet blir att många personalgrupper 

slits ut och söker sig till nya arbeten om det finns möjlighet. De rapporter som kommit på 

senare år från Vision, SSR och Kommunal samt att exempelvis nätverk såsom ”Nu bryter 

vi tystnaden” finns visar att nuvarande sätt att styra den kommunala verksamheten nåtts 

vägs ände.      

 

 

 

  


